
 

 
Protokoll Agenda KVAST möte SLS 7 dec       
Tid: 0900–1600 

Plats: Svenska Läkaresällskapet SLS, Stockholm 
Klicka här för att ansluta till mötet 

Närvarande: Marco Schuster, Emma Pontén, Martin Thorsson (digitalt fm, fysiskt em), Miranda von 
Rosen, Harald Persson (digitalt), Fredrik Kullberg (digitalt), Henrik Elf, Maja Ångman, Anders Silfver 
(digitalt), Lovisa Hasselberg (digitalt kortvarigt) 
 
1. Mötets öppnande.            
2. Val av mötesordförande, protokollförande, justeringspersoner, tidhållare (fysiska möten). 

• MS väljs till ordförande, MvR till protokollförare och MÅ som justeringsperson. 
2. Godkännande av dagordning.  

• Tillägg av övrig punkt av EP 
3. Föregående mötesprotokoll 

• Genomgång av föregående protokoll. FK kommer fortsätta jaga SoS.  
 

Incheckning 
 Landet runt. 
 

Aktuella frågor       
 

2. Kl. 09:30 Nationell SPUR samordnare, vår 2024 

• Önskemål om att kommande SPUR-samordnare ska planera vårens inspektioner. Det är 
önskvärt om SPUR-samordnaren granskat kliniker tidigare. Om man inte gjort det, 
behöver man göra många granskningar första året då man behöver ha koll på 
granskningsmodellen.  

• Det finns flera förslag till ny SPUR-samordnare, till dess kommer LH axla rollen som 
samordnare med stöttning av MT.  

3. Återkoppling från SPUR kalibreringsmöte – vgs mejl i BC 

• I nya utbildningsboken krävs inte ett vetenskapligt arbete samt att man ser att ST-läkare 
som går enligt 2015 använder sig av examensarbete från läkarutbildningen.  

• Samarbete med SFAI-UF och SYA med en enkät för att kartlägga vetenskapen runt om i 
landet. Två separata enkäter men med samma innehåll som mailas till både 
studierektorer och ST-läkare för att kunna jämföra resultat. AS och MvR tar bollen 

4. Rapport från SFAI, fokusområden, ansvarsfördelning för KVAST  

• Kort rapport från AS ang fortbildning och forskning  

• Dags att revidera hemsidan avseende ansvarsfördelning/uppdragningsbeskrivningar – HE 
tar på sig att jämföra beskrivningar 

5. Läkarförbundet BT/ST allmänna mål – Läs genom innan! 

• Behöver vi ha ett möte med Läkarförbundet för att matcha beskrivningar och frågan om vi 
behöver ”svara inför” Läkarförbundet i vår utbildningsbok?  

1. Deadline för enkäten är 10 januari. MS kommer fylla i enkäten efter input från 
arbetsgrupperna 

• Ev generisk första del men förslag att varje specialistförening kan ha en specifik del 

• STa2 (och STa3) – vår text är mer utförlig och ställer högre krav på redovisning och 
kontinuerlig bedömning, det viktiga är att det inte längre behöva vara individuellt arbete 
och att det är en kontinuerlig bedömning som krävs 

• STa4 – ETOS har gett input på vår text och är väl formulerad, kan ge den som förslag till 
Läkarförbundet  

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_ZGQzZGVmYzgtYTI2OC00MDcyLWJiYzAtMDI2OGRhODQyYTE0%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%2273c667fd-62b7-4783-8cbf-cf2f2e3a3067%22%2c%22Oid%22%3a%22f55d72da-83dc-4a17-9904-0c0b4928046c%22%7d


 

• Ifrågasätta begreppet ”självständigt handlägga” – handlägga med handledning är det 
essentiella. Dessutom ”akut sjukvård” och därmed inte ställer krav på att alla BT-läkare 
kan påbörja initial handläggning av akut sjuka patienten.  

• BT tar inte upp frågan kring att fatta behandlingsbegränsningar och avsluta behandling 

• ”När så är lämpligt” ska en kurs innehålla en examination – otydligt 

• Språkfel ”handledningssamtal” och ”handledarsamtal”, ”kunskapstests”, ”uppnså” osv.  

• MÅ och HE tar BT-målen, EP och FK tar STa-mål, AS och HP tar STb-mål, MS och HC tar 
övergripande text med intro och eftertext. EP och MvR tar allmänna kontra specifika 
reflektioner i texten. LH, MT och UB får hoppa in i valfri grupp.  

6. SR möte SFAI veckan, bidrag till mötet för chefer och ledare, ändrat pris? 

• Tema ”kontinuerlig bedömning av A och B-delmål” – svårigheter för SPUR-inspektioner, 
enkäten KVAST/SFAI-UF 

• En gemensam timme med chefer och ledare där SFAI-UF och KVAST håller i den punkten 
med presentation av enkäten, en timme med kompetensbedömning av A och B-delmål 
och förslag på hur det ska gå till, nätverkande med ”runda bord” för att dela erfarenheter 
med en konkret frågeställning (tex ta med dokument som utvärdera A och B-delmål så vi 
kan få fram det bästa i slutet). Fokus på att fika, lunch och middag (inklusive mingel med 
bubbel) ska vara separata.  

• MvR tar på sig att ge förslag på restaurang i Helsingborg, EP ger förslag om Kronborgs 
slott. MvR mailar information till Hilda.  

• Höjer avgiften till 2500 kronor för SR-mötet, dvs samma som mötet för chefer och ledare. 
Enbart fysiskt möte. 

• Symposium ”Hur får vi till det?” – hur ska vi faktiskt använda dokumenten, ha 
handledarsamtal och hur kan det implementeras i verkligheten? Använda oss av 
studierektorer/chefer runt om i landet som tar upp goda exempel. Problematiska delar av 
SPUR-checklistan osv. MS skickar in programförslaget till MKON idag.  

7. Referat, SFAI tidning, deadlines, vilka artiklar i pipeline? 

• ”Vad kan du göra” kommer i följande nummer  
8. Status Pedagogiska priset 

• Deadline pedagogiska priset 21/4 2024 
9. Status specialanestesier, uppföljande enkät SYA 

• MÅ kommer skriva mer kring specialanestesier i SFAI-tidning nr 2. Förhoppningsvis med 
mer information från SYAs enkät.  

10. Appendix barnanestesier 

• Kan inte enas om en allmän målbeskrivning för de som är på special-barnanestesi, men nu 
finns en överenskommelse om att det finns en generell bas-målbeskrivning för barn som 
kan läggas som ett appendix men med en klausul om lokala skillnader kring fördjupade 
kunskaper 

• Brännskade-appendix finns att tillgå 

• HE lägger upp brännskade- och barnmålbeskrivningar i appendix 
11. Internat Göteborg, Workshop – Hur lägger vi upp arbete?  

• HC har bokat internat. 15/1 kl 10 - 16/1 kl 14 

• Vi ska arbeta med återkopplingsverktyg och gå igenom arbetsfördelning. MS skriver 
dagordning med indelad tid för arbetsgrupper 

12. SWESEM, prehosp, sidoplaceringar, SFAI tidning/hemsida? 

• Fokus på ”Vem utbildar vem?” och poängtera att anestesi-Sverige inte har tillräckligt med 
resurser för att utbilda en helt ny specialitet. MS och AS tar på sig att skriva en artikel till 
SFAI-tidningen nr 1  

13. Ska vi fortsätta med Dropbox? 

• Primära arbetsverktyget är basecamp men det är för fasta dokument, för dokument som 
är levande och som arbetas med kontinuerligt ligger kvar i dropbox. Slutgiltiga dokument 
laddas upp i basecamp 

14. Övriga frågor?     



 

• NBA – bordlägges då EP var tvungen att avvika tidigare 

• Avtackningspresent Björn, Martin och Anders  
1. Martin avtackas på internatet i Göteborg, Anders på nästa SFAI-styrelsemöte och 

Björn på Stockholms studierektorsmöte nästa torsdag. MS ordnar med det 

• Årshjul 
1. Bra att ha inför verksamhetsberättelsen 
2. MS uppdaterar årshjulet för 2024 

• Framtida möten 
1. Nya förslag om tider för våren utkommer från MS, flytta fysiskt möte från v 16 

till v 17 och digitalt möte från v 20 till v 21 samt flytta vecka 49 till onsdag eller 
torsdagen 

          
 

 

Vid protokollet: Miranda von Rosen 

Justeras: 

 

Välkomna! 

Marco Schuster 


